

## BYLC akan diadakan Mac tahun depan

Dari muka 19

'Lead' membawa erti kebolehan untuk memimpin dalam melaksanakan perubahan positif dalam mencapai sasaran. 'Inspire' bermakna dorongan mentor dari segi pengalaman, penglibatan dan memberi inspirasi kepada para belia dan 'Act' pula bermaksud tindakan yang perlu diambil oleh para belia dalam merealisasikan Wawasan Brunei 2035.

Memandangkan negara masih lagi dalam situasi pandemik COVID-19 pada ketika ini, penganjuran BYLC pada tahun hadapan ujarnya, akan dibuat dengan pelaksanaan menurut arahan dan nasihat daripada pihak Kementerian Kesihatan yang ada pada masa ini, iaitu dengan mematuhi langkah-langkah Standard Operating Procedure yang ditetapkan seperti penggunaan BruHealth selain menghadkan penyertaan peserta.

Pengerusi Bersama BYLC 2021, Awang Haji Mohamad Loqman Al-Hakim bin Haji Hamdan yang juga Pengasas dan Ketua Pegawai Eksekutif Al-Huffaz Management pula menjelaskan, BYLC mampu melahirkan belia yang berkemahiran dan mampu menyumbang kepada pembangunan negara.

Sepanjang BYLC dianjurkan jelasnya, seramai 352 peserta telah mengikutinya yang juga termasuk individu berkeperluan khas dan beliau turut berharap agar lebih banyak lagi belia-belia di negara ini akan ikut serta dalam konvensyen ini pada masa akan datang.

Beliau turut menjelaskan, dari BYLC yang lalu, peserta yang

menyertainya terdiri daripada pelbagai latar belakang yang menjadikannya sebagai satu kelebihan untuk bertukar-tukar pandangan dan idea, sekali gus dapat menubuhkan rangkaian kerja antara mereka.

Sementara itu, Pengurus Projek BYLC 2021, Awang Mohd Syukri bin Jamil yang juga Ketua Pegawai Operasi Generasi Berkariah pula menyatakan bahawa konvensyen ini akan diadakan selama tiga hari di Kem Latihan Program Khidmat Bakti Negara, Daerah Temburong.

Menurutnya lagi, konvensyen dibuka kepada belia berusia di antara 18 hingga 40 tahun, yang berminat dan berhasrat untuk berganding bahu dalam pembangunan negara dan mencapai Wawasan Brunei 2035.

Penyertaan bagi mengikuti BYLC dibuka bermula hari ini dan tarikh tutup pendaftaran adalah pada 1 Mac 2021 dan semua pendaftaran dilakukan secara dalam talian melalui laman Sesawang [www.bylconvention.com](http://www.bylconvention.com).

Sepanjang konvensyen tersebut, pemimpin belia yang hadir akan berpeluang untuk mengetahui lebih lanjut mengenai Wawasan Brunei 2035, mengikuti forum dan sesi soal jawab bersama mentor yang terpilih, klinik mentor, membina rangkaian kerja, pengurusan projek dan mengikuti aktiviti yang disediakan di sekitar Daerah Temburong.

Maklumat lanjut dan pendaftaran konvensyen tersebut boleh didapati dengan melayari laman Sesawang [www.bylconvention.com](http://www.bylconvention.com) atau melalui laman sosial Instagram / Twitter / Facebook (@bylconvention).

## Bengkel Tadabbur Al-Quran KUPU SB, 17 - 18 November



SIDANG Media Bengkel Tadabbur Al-Quran KHEU disampaikan oleh Ketua Bahagian Bimbingan dan Latihan, Jabatan Hal Ehwal Masjid, Awang Haji Suhaimi bin Haji Mohd. Noor selaku Setiausaha Bersama Bengkel tersebut.

Oleh : Dk. Siti Redzaimi Pg. Haji Ahmad  
Foto : Dk. Nur Hafilah Pg. Osman

**BANDAR SERI BEGAWAN,** Khamis, 12 November. - Al-Quran adalah cahaya petunjuk kebenaran dan peringatan bagi orang yang mengambil manfaat darinya, bukanlah sebuah kitab yang hanya dibaca, namun ia juga perlu difahami, ditadaburi, dihayati dalam kehidupan seharian, malah perlu diajarkan kepada masyarakat awam, terutama jemaah masjid.

Memetik kembali kepada titah Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan Haji Hassanal Bolkiah Mu'izzaddin Waddaulah, Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam, di Majlis Pembukaan Rasmi Masjid Al-Ameerah Al-Hajjah Maryam, pada 29 Januari 1999, bertitah :  
"Sekarang terdapat

kecenderungan memanfaatkan masjid sebagai pusat ilmu, iaitu suatu kecenderungan yang sihat. Maka kita pun bergerak mengadakan kutubkhanah atau mini kutubkhanah untuk orang ramai merujuk dan membaca kitab-kitab.

"Langkah ini, beta percaya, adalah satu cara yang baik ke arah memakmurkan masjid-masjid, akan tetapi, di samping itu juga, ia akan lebih berkesan lagi jika terdapat pula Pegawai-pegawai Masjid sendiri yang mampu menjadi guru kepada ramai, dalam makna mereka juga imam dan mereka juga muallim kepada jemaah masing-masing".

Sehubungan itu, Fakulti Usuluddin, Kolej Universiti Perguruan Ugama Seri Begawan

(KUPU SB) dengan kerjasama Jabatan Hal Ehwal Masjid (JHEM), Kementerian Hal Ehwal Ugama (KHEU) akan mengadakan Latihan Training of Trainers kepada Pegawai-pegawai Masjid selama dua hari, dinamakan sebagai Bengkel Tadabbur Al-Quran KHEU.

Sidang Media bagi bengkel berkenaan diadakan di Bilik Hikmah KUPU SB, disampaikan oleh Ketua Bahagian Bimbingan dan Latihan, JHEM, Awang Haji Suhaimi bin Haji Mohd. Noor selaku Setiausaha Bersama Bengkel.

Menurutnya, Bengkel Tadabbur Al-Quran KHEU ini akan dilaksanakan di Dewan Tarbiyah KUPU SB selama dua hari, bermula dari 17 hingga 18 November 2020.

"Dijangkakan seramai 100 orang daripada kalangan Pegawai Masjid seluruh negara akan menyertai bengkel tersebut nanti. Manakala Pembengkel dan Fasilitator, terdiri daripada kalangan tenaga akademik KUPU SB," katanya.

Antara tujuan bengkel diadakan adalah untuk menjelaskan, kaedah tadabbur Al-Quran yang berkesan, selain untuk menerangkan metodologi pengajaran tadabbur Al-Quran di masjid, seterusnya melatih para Pegawai Masjid sebagai muallim mengajarkan tadabbur Al-Quran kepada jemaah masjid.

Semoga dengan adanya bengkel berupa Training of Trainers kepada Pegawai Masjid ini nanti akan menjadi platform bagi mereka untuk meningkatkan lagi kualiti bacaan Al-Quran dengan tadabbur juga kefahaman dalam pelbagai metodologi dan kaedah penyampaian pengajaran lebih menarik agar para Pegawai Masjid berperanan sebagai muallim dalam menyebarkan tadabbur Al-Quran kepada jemaah masjid.



Oleh : Mohammad Rainie Haji Durani

**UNIVERSITI** Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) pada tahun ini meningkatkan profilnya di peringkat antarabangsa dengan melakar sejarah apabila Fakulti Ekonomi dan Kewangan Islam buat kali kedua berturut-turut mengungguli Anugerah Global Islamic Finance Award 2020 (GIFA 2020) bagi Kategori GIFA Market Leadership Award 2020 (Education in Islamic Banking and Finance).

UNISSA juga buat julung kalinya menyaksikan Kelulusan Ijazah Sarjana Muda Kewangan Islam mendapat pengiktirafan dari Institut Perbankan dan Kewangan Islam Malaysia (Islamic Banking and Finance Institute of Malaysia - IBFIM) apabila seramai sembilan graduan dianugerahkan Sijil Ahli Bersekutu dalam Kewangan Islam (Associate Qualification in Islamic Finance - AQIF).

Selain itu, buat julung kalinya juga UNISSA menghasilkan graduan keluaran pertama bagi Program Ijazah Sarjana Muda Tahfiz dan Qiraat; dan Program Sarjana

## Kejayaan UNISSA memacu untuk terus dinamik, progresif

Sains Halal.

Bersempena Hafl Al-Takharruj Ke-10 UNISSA pada tahun ini, Mushaf UNISSA yang ditulis dengan tulisan tangan oleh anak tempatan mula digunakan sebagai pengganti cokmar Hafl Al-Takharruj UNISSA.

Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan Haji Hassanal Bolkiah Mu'izzaddin Waddaulah ibni Al-Marhum Sultan Haji Omar 'Ali Saifuddin Sa'adul Khairi Waddien, Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam, Canselor UNISSA dalam titah menyifatkan Majlis Haflut Takharruj UNISSA pada kali ini sangatlah bermakna dan bersejarah kerana bertepatan dengan 10 tahun UNISSA mengeluarkan graduannya, Mushaf UNISSA tulisan tangan, buat julung kalinya, telah dijulung dan diarak sebagai mengepalai perarakan Haflut Takharruj pada kali ini.

Kebawah Duli Yang Maha Mulia gembira mengetahui, bahawa Mushaf UNISSA tersebut telah ditulis tangan dan direka bentuk sepenuhnya oleh anak tempatan. Ini adalah merupakan kejayaan sangat bermakna dan sekaligus menjulung syiar Islam di negara ini.

Jika diimbaz kembali sejarah penulisan Mushaf UNISSA, Kebawah DYMM telah

berkenan memulakan penulisan Surah Al-Fatihah Mushaf berkenaan pada 26 Zulkaedah 1432 Hijrah bersamaan 24 Oktober 2011, iaitu semasa Majlis Perasmian Mahrajan Hafl Al-Takharruj Pertama UNISSA.

Kemudian penulisan diteruskan oleh khattat (penulis) mushaf yang terdiri daripada kalangan anak-anak tempatan sendiri. Oleh yang demikian, ia memiliki keunikan dan keistimewaan yang tersendiri apabila setiap lembaran, termasuk hiasan kaligrafi dan reka bentuk pada bingkai halaman adalah hasil kreativiti anak-anak tempatan yang terlatih dan berkemahiran tinggi.

Sementara itu, bagi memastikan penulisan mushaf tersebut mematuhi kaedah penulisan yang ditetapkan, penelitian dan penyemakan dilakukan oleh Jawatankuasa Meneliti dan Menyemak Mushaf UNISSA, di mana ahli-ahlinya adalah terdiri daripada para huffaz, pakar-pakar Al-Quran dan Qiraat tempatan juga luar negara.

Kebawah DYMM juga bertitah bahawa UNISSA tidak dinafikan telah meraih banyak kejayaan dalam tempoh satu dekad Haflut Takharruj berlangsung. Namun ia bukanlah 'titik noktah' untuk berhenti berusaha. Kerana pendidikan, sifatnya

bukanlah mati, tetapi dinamik dan progresif.

"Keperluan pendidikan dalam satu dekad yang lalu adalah tidak sama dengan keperluan masa kini yang telah memasuki fasa digital. Dalam era digital, dunia pendidikan memerlukan pendekatan pengajaran dan pembelajaran yang berbeza daripada sebelumnya," titah baginda.

Semasa Hafl Al-Takharruj tersebut juga Kebawah DYMM memperkenankan penubuhan Fakulti Teknologi Islam atau Faculty of Islamic Technology di UNISSA. Penerokaan baru oleh UNISSA ini adalah merupakan satu usaha proaktif bagi membongkar lebih banyak lagi khazanah keilmuan dari Al-Quran dan Al-Hadis.

Dengan penubuhan fakulti baharu tersebut, ia dihasratkan akan dapat mencetuskan penyelidikan yang bernilai tinggi dengan berasaskan kepada Al-Quran dan Al-Hadis terutamanya bagi meneroka ilmu baharu dalam bidang sains dan teknologi Islam. Di samping itu, diharap agar UNISSA akan terus berkembang maju dalam melahirkan para ulama dan cendekiawan baharu yang berwibawa selaras dengan keperluan negara dan menepati hasrat Kebawah DYMM yang mahu melihat UNISSA menjadi sebuah pusat pengajian tinggi Islam tulen.